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M E S T O   S P I Š S K É   V L A C H Y 

M E S T S K É    Z A S T U P I T E Ľ S T V O 

IX. VOLEBNÉ OBDOBIE 

______________________________________________________________________________________  

  

Z Á P I S N I C A 

  

napísaná dňa 22. novembra 2023 na 13. zasadnutí Mestského zastupiteľstva, uskutočnenom v Galérii  

Mestského úradu v Spišských Vlachoch. Primátor mesta Spišské Vlachy Vladimír Baloga privítal poslancov 

MsZ a ostatných prítomných. 

  

Prítomní:  

Primátor mesta:      Vladimír Baloga 

Prítomní poslanci MsZ:   Ing. arch. Martin Čurilla, Ing. Juraj Jánošík, Ing. Svetlana Kočišová, Milan 

Biroščák, Ing. Viliam Grega, Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška 

Neprítomní:  

Poslanci MsZ: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - ospravedlnení 

 

                                                                              

Hlavný kontrolór:    Mgr. Margita Šefčíková - ospravedlnená                                                                            

Zapisovateľ:            Mgr. Valéria Bašistová                                                          

 

Ostatní prítomní:   podľa priloženej prezenčnej listiny  

Začiatok rokovania:        15,40 hod.                                                                                                                         

Ukončenie rokovania:     19,28 hod.  

  
 

Priebeh rokovania:  

  

K bodu 1: Otvorenie  

Priebeh rokovania: K bodu 1: Otvorenie  zasadnutia 

– určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

– voľba návrhovej komisie MsZ 

Primátor mesta navrhol zloženie návrhovej komisie, určil overovateľov zápisnice a zapisovateľku.  

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch  

volí návrhovú komisiu v zložení: predseda: Ing. Juraj Jánošík 

členovia: Mgr. Darina Dzurilová 

určuje za overovateľa zápisnice: Ing. Viliam Grega, Milan Biroščák 

skrutátora: Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

určuje za zapisovateľku: Mgr. Valériu Bašistovú 

 

Primátor mesta - dal hlasovať k bodu č. 1 Otvorenie – voľba návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo             

v Spišských Vlachoch (uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 182/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania 

 

Primátor mesta – dal hlasovať o predloženom programe rokovania. 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 183/IX/2023 bolo schválené.  

 

Program: 

 

1. Otvorenie zasadnutia 

− určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

− voľba návrhovej komisie MsZ 

2. Schválenie programu rokovania 

3. Pripomienky občanov 

4. Správa o plnení uznesení 

5. Správa projektového manažéra o stave projektov 

6. Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti ZUŠ Komenského 6 

7. Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ Komenského 6 

8. Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ SNP 13 

9. Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti MŠ SNP 1 

10. Informácia o zmenách Organizačného poriadku Mestského úradu v Spišských Vlachoch, (dodatok 

      č. 4 k organizačnému poriadku Mestského úradu Spišské Vlachy a zmena organizačnej štruktúry) 

11. Mimoriadne ukončenie projektu Zberný dvor pre mesto Spišské Vlachy 

12. Zrušenie členstva mesta Spišské Vlachy v združení obcí BIOMASA SPIŠ 

13. Činnosť komisií – výstupy 
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14. Rôzne 

15. Interpelácie 

16. Záver 

 

 

K bodu č. 3 Pripomienky občanov  

 

Ing. Kočišová – Heneken - ľudia sa sťažujú na hluk, trvá to už dlhšie, keď robia vsádzku – disky z áut do 

pece strašne to búcha, trvá to dlhšie ako pol hodinu, je to aj v noci. 

Primátor mesta - ako často to je? 

Ing. Kočišová - cca každé dve hodiny. Počula som, že majú vraj používať granulát, napr. si tie disky 

zgranulujú a tak ich dávať do pece. Napadlo ma či by sme si tam neurobili poslanecký prieskum. 

Primátor mesta - dohodnite, kľudne nie je problém. 

Ing. Kočišová – občania sa ma pýtajú, že tie panely pri Hornáde nie sú majetkom mesta a je to búraný 

stavebný odpad, či si ich môžu brať. 

Primátor mesta  - nie. 

Ing. Kočišová - mali záujem o tie panely občania, povedalo sa, že sa nesmie, teraz, že je to odpad, že to nie 

je majetok mesta. 

Primátor mesta – potrebuje ich mesto, preto nie. Aj odpad potrebuje mesto na vyrovnávky, či je to frézovaný, 

č je to makadam, akýkoľvek stavebný odpad dosť často sa stane, že to potrebuje mesto. 

Ing. arch. Čurilla - stále platí to uznesenie, že nemá mesto s nim nakladať, v minulom volebnom období sme 

zastavili ten predaj, tzn., že to uznesenie je neplatné? 

Primátor mesta - aké je to číslo uznesenia, znenie uznesenia - či je to zákaz manipulácie, zákaz predaja ? 

Ing. arch. Čurilla – treba ho nájsť. 

Primátor mesta - mali ste si to pripraviť keď ste to chceli riešiť. 

Ing. Kočišová – ja sa len pýtam, lebo ľudia mi volajú, že keďže je to odpad, tak či si to môžu brať. 

Primátor mesta - aj frézovaný materiál je vybúraný odpad a tiež to nedávame nikomu, lebo to potrebujeme 

my, príp. poskytlo sa to organizácii, ktorá pôsobí v meste. Zatiaľ nie, ak použijeme všetko čo potrebujeme 

a zvýši sa, následne sa vieme dohodnúť. Všetko musí ísť cez znalecké posudky, neviem či tá cena panelov 

bude zodpovedať tomu, že tam dáme vypracovať znalecký posudok. 

p. Biroščák – na hlavnej ulici pri novinovom stánku nákladné autá chodia a zabezpečujú tovar, občania sa 

sťažujú na to, že tam je chodník. Mohli by sme to riešiť cez políciu značkou zákaz vjazdu, alebo dať pokutu. 

Zásobovať by mali zozadu ak je to možné. Nech sa polícia vyjadrí k tomu, urobiť kontrolu a potom nápravné 

opatrenia. 

Primátor mesta - ak je možnosť zozadu tak to je len pohodlnosť, potom nie je problém riešiť to s políciou. 

Preveríme či je možnosť zásobovať zozadu tieto prevádzky. 

Mgr. Dzurilová - ohľadom cyklochodníka, vraj vstup je veľmi strmý. 

Ing. arch. Čurilla – ešte je vo výrobe. 

Primátor mesta – zmeniť sa to nedá. 

Ing. arch. Čurilla – bude oznam, že je tam strmé stúpanie, alebo klesanie a že sa odporúča zísť z bicykla. 

Mgr. Dzurilová - chodník z ulice SNP na Jilemnického končí tak strmo a sú tam vysoké obrubníky. 

Mgr. Čurila - tam budeme musieť niečo dodatočne urobiť. 

Ing. arch. Čurilla – chodník na Jilemnického vyzerá, že je nižší oproti komunikácii. Na chodníku je taký 

zelený pás medzi komunikáciou a chodníkom, bude slúžiť ako trativod, drenáž. Asi bol na to nejaký dôvod, 

že je tá cesta vyššie. 

Primátor mesta – trebalo pripomienkovať projekt keď sa robil, nie realizáciu. 

Ing. arch. Čurilla - my sme ho nevideli. 

Mgr. Čurilla - bol aj problém pri výstavbe tých obrubníkov pri nájazdoch ako majú občania tie brány, musela 

to firma prerábať viackrát. 
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Ing. arch. Čurilla – otázka na mesto -  Rudoľová záhrada je tam unimo bunka, ktorá je už bezpredmetná, či 

by nebolo dobré ju dať preč.  

Primátor mesta - nie je to vo vlastníctve mesta. 

Ing. arch. Čurilla - apelovať na majiteľa. 

Primátor mesta - budeme to riešiť. 

Ing. arch. Čurilla - ľudia sa sťažujú na búdu pred Kaleou, p. Pikla si platí za prenájom priestranstva. 

Primátor mesta - bolo to na komisii, môžeme to v bode komisii rozobrať. 

p. Šiška - za mňa keď so sa díval na osvetlenie prechodov pre chodcov, súhlasím s tým že majú byť výrazné 

nasvietené, ale nie som si úplne istý či to má byť tak ako za bieleho dňa, hlavne pri Tatrane. Poďme to 

vyriešiť nejakými mantinelmi, napr. naklopením svetiel. 

Mgr. Čurilla – zajtra je kontrolný deň môžeme sa o tom baviť. 

Ing. Jánošík - na Tatrane sú tri svetlá, či by nebolo dobré presunúť k Helcmanovskému. 

Primátor mesta - áno, jedno presunieme. 

Mgr. Čurilla - stavba ešte nie je odovzdaná. 

Mgr. Dzurilová – na ul. Jilemnického boli zrušené parkovacie miesta po pravej strane ako sa ide ku 

kultúrnemu domu. Sú tam súkromníci, ktorí tam majú obchody a nemajú ako si ten tovar doniesť, aby 

nezablokovali cestu. 

Primátor mesta – ide o to, že keď sa schvaľovali tie prevádzky nebolo v povinnosti mesta im zabezpečiť či 

už parkovacie miesto, alebo miesto pre zásobovanie. Museli vedieť, že môže byť problém s parkovaním, so 

zásobovaním. Nebudú sa udeľovať zvlášť parkovacie miesta pre tieto prevádzky. 

Ing. arch. Čurilla - riešili sme to na stavebnej komisii, jednoducho parkovacia politika pri takom stave aký 

máme my je parkovacia plocha pred COOP Jednotou a pri kruhovom objazde. 

Mgr. Dzurilová - či už si môžu podávať ľudia žiadosti o IBV, ako stojíme s odkupovaním pozemkov pod 

IBV, koľko pozemkov treba ešte odkúpiť? 

Primátor mesta – ak sa nemýlim ostávajú dva, jeden čakáme už 1,5 roka od Slovenského pozemkového 

fondu. Žiadosti zatiaľ ešte nie, nie je to rozparcelované. 

p. Biroščák - rozšíriť až dole tú ulicu, odkúpiť tieto pozemky, a pokiaľ mesto nestíha tieto veci riešiť, tak 

dať to súkromníkovi nech to rozbehne. 

Ing. arch. Čurilla  - k tým odpredajom pozemkov – bola novela zákona  majetku obcí, ktorá je účinná od 

01.11.2023 v ktorej došlo k podstatným zmenám pri nakladaní s majetkom mesta, ide o prevody a predaje. 

Čiže musíme zastaviť kým nebudeme mať uznesenie zo zastupiteľstva akým spôsobom môžeme narábať 

s majetkom. 

 

 

K bodu č. 4 Správa o plnení uznesení 

 

Ing. Kočišová - pri tých projektoch zvyšovania energetickej efektivity mestského úradu a kanalizácia ČOV  

- tam je zámer schválenia projektovej dokumentácie v plnení – kedy nám to majú odovzdať? Vieme v akom 

čase nám to majú odovzdať? 

Primátor mesta – všetko je to v zmluvách uvedené, tam sú termíny. 

Mgr. Čurilla – niekedy na jar by to malo byť hotové. 

Primátor mesta – je to stále ešte v procese, kanalizácia stojí nakoľko sa nedal použiť pôvodný projekt, musí 

sa pripraviť nový. 

Ing. Kočišová - tým pádom sa bude navyšovať cena? 

Primátor mesta – nie.  

Mgr. Čurilla – závisí to aj od pamiatkárov, majú tiež lehoty na vyjadrenia a určia pre nás dosť vážne 

mantinely, aj kvôli tomu sa to predlžuje. 

Primátor mesta – čo sa týka ceny keďže sa počítalo že sa bude dať použiť, ale použila sa iba časť teraz to 

bude navýšené o to čo sa muselo urobiť. Bude to cca 150.000 eur na projektovku ku čističke a ku kanalizácii. 

Teraz to malo byť menej, lebo sme si mysleli že sa bude dať použiť pôvodná, ale nedala sa. Použili sa len 

údaje, ktoré boli relevantné. 
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Ing. Kočišová - hovoril si, že sme dávali 80.000 eur, teraz 150.000 eur, tak budeme doplácať, alebo nie? Za 

projektovú dokumentáciu na kanalizáciu a ČOV sme dali 81.000 eur. 

Primátor mesta - predpoklad je tých 150.000 eur. 

Ing. Kočišová - takže sa bude doplácať. 

Primátor mesta - keď je teraz 80.000 eur a je predpoklad na 150.000 eur, tak je predpoklad, že sa bude 

doplácať. 

Ing. Kočišová - si povedal, že sa nebude navyšovať. 

Primátor mesta - povedal som, že to čo je zazmluvnené sa nebude navyšovať, ale projektová dokumentácia 

má stáť cca 150.000 eur na ČOV a kanalizáciu. Všetko sú to oprávnené výdavky, bez toho rizika, že nám 

ten projekt prejde alebo neprejde by sme sa nemohli oňho vôbec uchádzať.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 4 Správa o plnení uznesení: Mestské 

zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 184/IX/2023 bolo schválené.  

 

K bodu č. 5 Správa projektového manažéra o stave projektov  

 

Primátor mesta – materiál bol zaslaný, otváram rozpravu. 

Ing. Kočišová – je tam znovu uvedený pumptrek. 

Mgr. Čurilla – projekt stojí na tom, že je krok na Košickom samosprávnom kraji, preto ho tam ešte stále 

uvádzam. Zatiaľ nám nebolo nič oznámené, žiadna zmena tam nenastala.  

Ing. Kočišová – ani kde by sme ho umiestnili? To sme chceli v Rudoľovej záhrade nie? 

Mgr. Čurilla – áno, tam je prenajatý pozemok pre Krajskú správu ciest. Kedykoľvek to môžeme vypovedať. 

Ing. Kočišová – k detskému ihrisku Rodinka – bude sa to stíhať, do decembra je potrebné osadiť tie prvky. 

Mgr. Čurilla – zajtra sa začína kopať, prvky sú už hotové. 

Ing. Kočišová - takže sa umiestnia prvky a spodok budeme robiť neskôr. 

Mgr. Čurilla – opačne, najprv spodok a prvky sa umiestňujú podľa parametrov, zalejú sa betónom, je to ako 

skladačka. 

Ing. Kočišová – pri železničnej stanici to robili opačne. Najprv sa osadili prvky a potom sa robil spodok. 

Mgr. Čurilla – najprv musíš urobiť spodok, osadíš prvky a potom poprípade ešte podkladovú plochu - terénne 

práce, ale toto by som nechal na zhotoviteľa. 

Primátor mesta - dôležité je, že máme vysúťaženého dodávateľa aj na stavebné práce aj dodávateľa na prvky 

a malo by sa začať zajtra. 

Mgr. Čurilla – budeme tam osádzať len tie obrubníky, to už je v rámci vysúťažených zemných prác, ten 

pozemok kde bude to ihrisko ohraničíme a urobíme predprípravu na parkovacie miesta pri menších 

bytovkách.  

p. Šiška – to ihrisko bude oplotené? 

Mgr. Čurilla – je tam plánovaný živý plot podľa projektu. 

p. Šiška – otázka na projektovú dokumentáciu mestského úradu čo je tá suma 80.000 eur. 

Mgr. Čurilla – to je kompletné riešenie so zapracovanou plánovanou energetickou úsporou. Tento projekt 

bude riešiť napr. rekuperáciu v rámci vrchného podlažia, bude sa meniť zdroj tepla, bude sa meniť systém 

vykurovania, toto všetko je v tej dokumentácii.  
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p. Šiška – tých 80.000 eur na projektovú dokumentáciu je popis toho reálne čo tu je? 

Mgr. Čurilla - súčasný stav – navrhovaný stav, plus elektroinštalácia. 

Primátor mesta - bude to projektovka aj pre stavebné povolenie, ďalej je tam servis počas celého procesu od 

projektovej cez VO, cez komunikáciu s uchádzačmi, hodnotenie žiadostí, až po posledný proces - vybratie 

zhotoviteľa. 

Mgr. Dzurilová - ako by malo dôjsť k tej tepelnej úprave? 

Mgr. Čurilla - v podstate sa vymenia elektrické ohrievače, zateplenie povaly, rekuperácia vzduchu, zvoliť 

vhodný spôsob vykurovania – variant konvenčný zdroj a obnoviteľný zdroj. 

Primátor mesta - je problém s pamiatkarmi, možno budeme musieť skončiť pri plynovom vykurovaní, ale 

stále to bude efektívnejšie ako je to teraz. 

p. Šiška - máme nejakým spôsobom zazmluvnené ceny energií na budúci rok, alebo ideme podľa trhových 

cien? 

Primátor mesta – zatiaľ sme na trhových, máme mať stretnutie ohľadom cenovej ponuky. 

Mgr. Čurilla - zaujímavá ponuka – skúsiť vyobstarať energie pre všetky mestské organizácie naraz spoločne. 

Ing. Kočišová – už bude skoro rok čo spolupracujeme s firmou Europroject, ktorá nám pomáha so 

spracovaním nenávratných dotácii – či nám pomohla tá spolupráca, či nejaké projekty pre nás robia alebo 

inak pomáhajú, platíme im 828 eur mesačne. 

Mgr. Čurilla – vďaka tejto firme boli hlavne zachránené tieto projekty, ktoré sa ešte teraz realizujú. 

Primátor mesta - máme s nimi zmluvu na rok, po roku to budeme prehodnocovať.  

Mgr. Čurilla - s firmou som v kontakte, pomáhajú. Máme teraz veľa práce, snažíme sa o preplatenie financií, 

ktoré prišli. 

Primátor mesta - nepôjdeme do ničoho nového do konca roka, potrebujeme dokončiť to čo je. 

Ing. Kočišová - čiže táto firma nám pomáha, aby sa dotiahli tie projekty. 

Mgr. Čurilla – pokiaľ nás pustia financie po ukončení týchto projektov môžeme ísť aj do investičných. 

Primátor mesta - sú také deadlaine termíny, že nie je našou prioritou do konca roka začínať nové projekty. 

p. Biroščák - cyklochodník Zahuru ako to vidíme termínovo? 

Mgr. Čurilla – to je už pred odovzdaním. 

Ing. arch. Čurilla – už je asfalt urobený nad pána Poradu, aj vedľajšia cesta. Sú tam osadené lampy, je tam 

nabíjačka, sú pripravené miesta pre tri prístrešky na oddych. Vyzerá to super, okolie chodníka sa musí ešte 

upraviť. 

p. Biroščák - firma kedy asi bude odovzdávať tieto veci? Máme tam pamätník, treba ho zviditeľniť, aby bolo 

vidieť ten pamätník, uctiť si tých ľudí. 

Primátor mesta – do konca decembra. 

p. Biroščák – projekt MŠ – ako to vidíme tam, či nie je niečo ohrozené. 

Primátor mesta - ak sa nemýlim tak do konca januára. 

Mgr. Čurilla - už sa nedá tak, že budeme čakať na financie z ministerstva a tak zaplatíme, už teraz musíme 

refundovať z vlastných zdrojov a potom čakať na peniaze. Čo sa dalo spôsobom predfinancovania som 

urobil, ale tie posledné platby musia ísť na refundáciu. 

p. Biroščák - žeby sme sa ako v minulosti nedostali do problémov, že sa neprebrala stavba, aby boli termíny. 

Primátor mesta - orgány, ktoré nám to schvaľujú, pripomienkujú termíny nemajú. 

Ešte sa chcem opýtať k tým stĺpom a k nabíjacej stanici to bola taká farba potrebná? 

Ing. arch. Čurilla – to je ten kontrast, ktorý sa má ukázať. Je to moderný súčasný prvok, ktorý má byť vidieť. 

Primátor mesta - za seba ako za osobu aj moderné prvky akceptujem. 

Ing. arch. Čurilla - ten projekt dostal charakter, tá farba ako keby k tomu prirástla a ukázalo sa to na tom 

mobiliári. 

Primátor mesta - ja len preto, že ten cyklochodník mal byť začlenený do lesného prostredia, aby sa dalo 

jazdiť bezpečne, nie po ceste, nepotreboval možno kričať do sveta tu nabíjam, tu svietim. 

Ing. arch. Čurilla – keď sme projektovali ten cyklochodník netušili sme ako bude vyzerať to nabíjacie 

zariadenie. Keby sme vedeli, že to bude takýto panel veľký tak by sme ubrali. 

Primátor mesta – to ste museli vedieť predsa. 

Ing. arch. Čurilla - nie, to bolo potom vysúťažené, to vlastne dodávateľ bol potom nájdený a ten použil na to 

plechovanie. 

Primátor mesta - ale ako on môže použiť keď mu ja raz poviem, že to bude čierne tak on môže použiť čo 

chce? Ja dávam podmienky projektantovi a nie on mne. 

Ing. arch. Čurilla - je to zariadenie, ktoré je moderné, súčasné, táto farba hovorí toto je príroda a toto je 

technológia. 
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Primátor mesta - za mňa môj názor cyklochodník áno je to skvelá vec, podľa mňa veľmi nevhodne zvolená 

farba. 

Ing. arch. Čurilla - a ten čo má paragliding a má krikľavý padák, alebo bicykel, to sú veci, ktoré sú moderné, 

súčasné, ktoré vyjadrujú tú dobu, ktorá to priniesla. 

Primátor mesta - ide o to, že koho to bola požiadavka tú farbu tam dať. 

Ing. arch. Čurilla  - vznikla tak, že sa hľadalo logo, dať tomu identitu nejakú, t. z., že hľadalo sa logo, ktoré 

získalo nejakú farbu a tá farba sa odrazila aj na prvkoch, ktoré sú tam súčasťou toho projektu. 

Primátor mesta – toto sa mne nepáči za mňa ako osoby tá farba.  

Ing. arch. Čurilla – možno sa časom aj ty stotožníš. 

Primátor mesta - nie, ale ja to nekritizujem, ja hovorím môj názor. 

Mgr. Dzurilová – ja súhlasím s pánom primátorom, že keď je to raz v lese tak by to malo byť menej krikľavé. 

Ing. arch. Čurilla - máme 21. storočie a to prináša niečo. 

Primátor mesta - je to potrebná vec, len možno trošku citlivejšie bolo treba, môj názor. Má ešte niečo niekto 

ku projektom? 

Ing. Kočišová - každému sa páči niečo iné. 

Primátor mesta - ja rešpektujem, že každému sa páči niečo iné.  

Ing. Kočišová - no si skritizoval. 

Primátor mesta - povedal som – môj osobný názor, to nie je kritika, to je môj názor. 

Ing. Kočišová - pred všetkými. 

Primátor mesta - názor môžem mať len keď som sám doma? 

Ing. Kočišová - nie, ale takúto vec tu zas preberať, že ružová skriňa. 

Primátor mesta - dobre tak sa ešte opýtam poslednú vec, že čo je na tom zlé, že som sa tuto opýtal, že prečo 

je to takej farby? 

Ing. arch. Čurilla – ja som to vysvetlil dostatočne dúfam. 

Primátor mesta - pýtam sa pani poslankyne. 

Ing. Kočišová - rozoberali sme to tu asi cca 10 minút. 

Primátor mesta - dobre, ďakujem pekne. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 5 Správa projektového manažéra 

o stave projektov: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 185/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 6 Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti ZUŠ Komenského 6 

 

Primátor mesta – materiál Vám bol zaslaný, pán riaditeľ sa nemohol zúčastniť, ak niekto niečo má nech sa 

páči. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 6 Správa o výsledkoch výchovno-

vzdelávacej činnosti ZUŠ Komenského 6: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie 

(uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 186/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 7 Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ Komenského 6 

 

Mgr. Šofranková, riaditeľka ZŠ Komenského 6 – v krátkosti informovala prítomných s obsahom správy 

o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 7 Správa o výsledkoch výchovno-

vzdelávacej činnosti ZŠ Komenského 6: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie 

(uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 187/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 8 Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ SNP 13 

 

Mgr. Dobranská,  zástupkyňa riaditeľa ZŠ SNP 13 – v krátkosti informovala prítomných s obsahom správy 

o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 8 Správa o výsledkoch výchovno-

vzdelávacej činnosti ZŠ SNP 13: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v 

prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 188/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 9 Správa o výsledkoch výchovno-vzdelávacej činnosti MŠ SNP 1 

 

 

Mgr. Fábryová, riaditeľka MŠ – taktiež v krátkosti informovala prítomných s obsahom správy o výsledkoch 

výchovno-vzdelávacej činnosti.  

 

Primátor mesta – po prečítaní upraveného návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 9 Správa o výsledkoch 

výchovno-vzdelávacej činnosti MŠ SNP 1: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na 

vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 189/IX/2023 bolo schválené.  

 

Bola vyhlásená 10 minútová prestávka. 

 

 

K bodu č. 10 Informácia o zmenách Organizačného poriadku Mestského úradu v Spišských Vlachoch, 

(dodatok č. 4 k organizačnému poriadku Mestského úradu Spišské Vlachy a zmena organizačnej 

štruktúry)  

 

Primátor mesta – materiál ste mali zaslaný, ak má niekto otázky, otváram rozpravu. 

Ing. arch. Čurilla – aspoň nejakú informáciu podať čo sa mení, stručný súhrn a vysvetlenie. 

Ing. Kočišová – sú tam niektoré zmeny pri športe. 

Primátor mesta – ohľadom športu neviem, ale na správu a údržbu bol prijatý jeden zamestnanec. Pri športe 

neviem čo sa menilo. 
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Ing. Kočišová – kultúrno-športové oddelenie, pribudol tam správca. 

Mgr. Dorocáková – správca tam bol, pribudol tam ešte jeden človek. 

Ing. arch. Čurilla - na základe akého dopytu? 

Mgr. Dorocáková – ale nie na šport, my máme pracovníkov, ktorí sú vonku pod tým oddelením. Projekt 

zamestnanci zmena zo 4 na 0 – to sú MOPS, tam projekt zatiaľ neprešiel, preto je tam nula. Ak projekt vyjde 

urobí sa znova zmena organizačnej štruktúry budú tam zase štyria zamestnanci. Na oddelení výstavby 

a životného prostredia a oddelení správy a údržby - tu sme menili zo šiestich na siedmych zamestnancov. 

Ing. Grega – v tejto schéme organizačnej štruktúry všeobecne stále je post prednosta mestského úradu. 

Mgr. Dorocáková - áno nie je dôvod prečo by sme to mali rušiť. V organizačnej štruktúre máme prednostu 

mestského úradu, ale miesto momentálne nie je obsadené. Keď zrušíme miesto prednostu mestského úradu 

nebudeme môcť to miesto obsadiť. 

Primátor mesta - miesto sa neruší keď nie je obsadené, nie je to nutné. 

Ing. arch. Čurilla – mňa by zaujímalo to nové pracovné miesto ako vzniklo, na základe akej potreby. 

Mgr. Dorocáková – k tomu konkrétnemu miestu, ktoré sme vytvorili, obsadili sme ho momentálne 

človekom, keďže máme na dlhodobej PN jedného človeka a šiesti sú málo na celé mesto a ide zimné 

obdobie. 

Primátor mesta – my máme poddimenzovaný stav na údržbe. 

Ing. Kočišová – v 2018 boli štyria. 

Mgr. Dorocáková – áno, ale preto sme aj prijímali a rozširovalo sa to. 

Ing. arch. Čurilla - potom sa tým pádom bude jedno miesto rušiť. 

Primátor mesta - nebude sa rušiť nič, je dlhodobo poddimenzované oddelenie pri správe a údržbe. Ďalej 

potrebujeme mať ľudí s oprávneniami. Zároveň chceme čo najviac eliminovať dodávateľské práce, ktoré nie 

sú nevyhnutné, ktoré si vieme spraviť sami. Snažíme sa mať tím takých ľudí, ktorí budú vedieť urobiť 

väčšinu prác vo vlastnej réžii a nie dodávateľsky. 

p. Šiška – nie je cestou mestská firma o ktorej sme sa už viackrát bavili a fungovať pod mestskou firmou 

ako zamestnávať ľudí do mesta? 

Mgr. Dorocáková – na technické služby mesta takisto keď to bude organizácia naša mestská, budú pod 

mestom, ale peniaze pôjdu z nášho rozpočtu. 

p. Šiška – tí ľudia, ktorí tam budú zamestnaní môžu poskytovať služby nad rámec toho čo bude údržba mesta. 

Primátor mesta – pri technických službách nie. Aké služby sú nad rámec? 

p. Šiška – napr. ja ako fyzická osoba si objednám technické služby mesta, zaplatím za tú službu. 

Primátor mesta - to je podnikanie mesta. Sociálny podnik – áno to sa dá, môže podnikať, robiť pre verejnosť, 

pre kohokoľvek. Nech sa to bude volať akokoľvek stále pôjdu peniaze z mestského rozpočtu. 

Mgr. Hanigovská – musia mať svojho vedúceho aj ekonómku. 

Primátor mesta - toto je ešte viac nákladov pre nás. 

p. Šiška – ja mám iný názor na to, viem  si to predstaviť. 

Ing. Grega – akým procesom bol vyberaný človek, nezaznamenal som, že je pracovné miesto, ani akú má 

profesiu a tým pádom som nevedel nikde nájsť, že čo človek, ktorý to miesto získal aké má schopnosti, či 

má certifikáty, vie ovládať tie stroje, vlastne celý ten proces od vytvorenia nového pracovného miesta až po 

zamestnanie daného človeka. 

Primátor mesta – výberové konanie v týchto prípadoch ani nie je potrebné, ale v podstate bol vybratý človek, 

ktorý bol vhodný na to miesto. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 10 Informácia o zmenách 

Organizačného poriadku Mestského úradu v Spišských Vlachoch, (dodatok č. 4 k organizačnému 

poriadku Mestského úradu Spišské Vlachy a zmena organizačnej štruktúry): Mestské zastupiteľstvo v 

Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová                               

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 190/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č.  11 Mimoriadne ukončenie projektu Zberný dvor pre mesto Spišské Vlachy 

 

Mgr. Čurilla – k tomuto projektu – je mi ľúto, že ho musíme zrušiť nakoľko už nastali problémy aj v čase 

prípravy projektu. Boli tam vážne nedostatky už v procese verejného obstarávania zhotoviteľa stavebných 

prác nakoľko po kontrole verejného obstarávania poskytovateľom NFP bola udelená korekcia 25 %. Toto 

bol hlavný spúšťač toho, že sme sa od projektu rozhodli úplne odstúpiť. Snažili sme sa v rámci obstarania 

techniky na zberný dvor upraviť špecifikácie a vyhlásiť nové verejné obstarávanie, aby sme aspoň tú 

techniku vedeli získať za toho rizika, žeby sme projekt museli dokončiť z vlastných zdrojov, ale mohli by 

sme získať techniku za 600.000 eur. Hlavne v prípade tohto a začiatok roka 2023 sa to riešilo intenzívne až 

do septembra 2023 nemohli sme zohnať vhodných dodávateľov – vytvoriť špecifikácie na tú techniku. Bolo 

to veľmi náročné nakoľko tieto informácie nie sú voľne dostupné na internete, tieto informácie sa ani 

nezverejňujú a vzhľadom na to, že bola kríza v odvetviach výroby poľnohospodárskych strojov, strojov na 

komunálne služby. Boli dosť krkolomné dodacie lehoty, ktoré by sa nepodarilo naplniť, čiže išli by sme ešte 

do väčšieho rizika, žeby to nebolo ani preplatené a jednoducho od tohto projektu odporúčam mestskému 

zastupiteľstvu aby poverilo pána primátora, aby sme mohli tento projekt administratívne ukončiť podľa 

zmluvy o NFP. Čo sa týka tohto projektu do budúcna odporúčam projekt prepracovať, a v prípade ak vyjde 

nová výzva tak projekt podáme. Projekt je hotový, to už je v štádiu stavebného povolenia, tu môžeme ušetriť 

na projektovej dokumentácii. Projekt je pripravený, ale musíme ísť do novej výzvy. Ja som už tento projekt 

podal na KSK ako taký zjednodušený projektový zámer, kde sa momentálne vyberajú tzv. integrované 

územné investície. Neviem v akom časovom horizonte budú pripravené presné parametre výzvy v rámci 

KSK. Taktiež tento projekt má vysokú šancu prejsť nakoľko je dobre pripravený. Musíme to potom 

samozrejme nastaviť na parametre nových výziev, ktoré budú. 

Mgr. Dzurilová – koľko nás už stál projekt? 

Mgr. Čurilla - verejné obstarávanie bolo dosť drahé cca 12.000 eur. Prvýkrát bolo verejné obstarávanie 

neúspešné, druhýkrát bolo čiastočne úspešné. Prvýkrát neprišli žiadne ponuky, druhýkrát prišli z ôsmych 

obstarávaných vecí dve. 

Primátor mesta - bavíme sa o období minulého roka. 

Mgr. Dzurilová - keby sme chceli ísť do nového verejného obstarávania tak koľko by to ešte z vlastných 

zdrojov stálo? 

Mgr. Čurilla - vzhľadom na to, že tento projekt má hodnotu takmer 900.000 eur, tak tí čo zabezpečujú VO 

si berú percentuálne z toho. Nadlimitná zákazka je časovo náročná, obstaráva sa v mesiacoch, je tam 

dokumentácia, vyhodnocovanie, kontrolovania, toto sú drahé veci. 

Mgr. Dzurilová - ak som to dobre pochopila, projekt by išiel celý s realizáciou 900.000 eur, ty si vravel, že 

za 600.000 eur by sme mohli dostať techniku, tých zvyšných 300.000 eur je čo? 

Mgr. Čurilla - na stavbu zberného dvora. 

Mgr. Dzurilová - a to by boli naše zdroje? 
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Mgr. Čurila - nie. Ten celý projekt bol orientačne 300.000 eur na stavbu, a 600.000 eur na techniku. 

V priebehu obdobia od začiatku roka 2023 do septembra 2023 nám v podstate neuznali náklady na tú 

techniku z toho dôvodu, keďže VO bolo vyhlásené ako nákup traktora vrátane príslušenstva a súčasťou 

príslušenstva malo byť nákladné auto, tak to poskytovateľ NFP vyhodnotil ako vecne neúčelný výdavok. 

Ing. Kočišová - my sme už dostali na to peniaze nie? 

Mgr. Čurilla - peniaze sme nedostali, ale máme schválenú zmluvu, že keď by sme to chceli realizovať tak 

nám to preplatia, lenže sa to nedá v takomto prípade. 

p. Šiška - na poslednom zastupiteľstve sme sa bavili o tom, že sa rieši technika, že sa len menili špecifikácie, 

že to budeme stíhať. 

Mgr. Čurilla - lenže nestihneme to. 

p. Šiška - moja otázka znie, koľko sme do toho mali dávať my našich prostriedkov, tzn. spolufinancovanie. 

Mgr. Čurilla - tam bolo  5 % zo 670.000 eur. 

Primátor mesta - a to bolo ešte navyšovanie o 222.000 eur. 

Mgr. Čurilla - ešte firma chcela navýšenie 222.000 eur.  

p. Šiška - nás to malo stáť? 

Mgr. Čurilla – áno, napr. pri škôlke nám povolili navýšenie, tak tu v tomto prípade by sme mohli čerpať – 

rezerva pridané výdavky, ale to by sme neboli stihli. Nastal ešte problém s hydrologickými prepočtami, to 

nás dosť zdržalo, to bolo minimálne 2 mesiace kým sa to dalo dokopy. 

Primátor mesta - to malo byť už spravené pri projekte, ak by to bolo, nezdržalo by to. 

p. Šiška – ja som nadobudol pocit pri prevzatí pozvánky, že bavili sme sa tu rok o niečom čo vyzeralo sľubne 

a budeme sa toho držať, a ani na poslednom zastupiteľstve sme sa nebavili o tom, že niečo padá, riešime 

mesiac pred koncom roka, že sa niečo nekoná. 

Primátor mesta - toto nie je pravda, už posledné dve zastupiteľstvá, minimálne jedno, už na predminulom 

zastupiteľstve sme to navrhovali zrušiť, mýliš si to s Rodinkou, kde ste povedali, že ešte počkajme. Do toho 

posledná vec – tá VO korekcia, vtedy sme si povedali, že jednoducho nestihneme to, bude nás to stáť veľa 

a ešte s rizikom, že budeme musieť zaplatiť všetko, čo je úplne nereálne. 

p. Šiška – do úveru sme dávali aj tento projekt na ktorý chceme žiadať peniaze? 

Primátor mesta – na spolufinancovanie. 

Mgr. Čurilla - doplním, ja som už v predošlých správach spomínal, že budeme musieť ísť do toho rizika, že 

projekt ukončíme z vlastných zdrojov. Vyobstarať techniku a zvyšok z vlastných zdrojov do júna 2024. 

Primátor mesta – my sme ten projekt nezavrhli, projekt sa bude musieť riešiť z novej výzvy a projekt 

nevyšiel jednak vďaka pochybeniam na VO, jednak vďaka polročnej absencii mestského zastupiteľstva, to 

je tiež jeden z veľkých dôvodov prečo to nevyšlo.  

Ing. arch. Čurilla - mám výhrady proti tomu absolútne, peniaze boli schválené na spoluúčasť, áno nedali sme 

to viazanie na jednotlivé akcie, ale bavili sme sa na zastupiteľstve kde bolo jasne povedané, že budeme 

schvaľovať úver na spoluúčasti a s tým sme začali svoje fungovanie v minulom zastupiteľstve s týmto 

prísľubom, peniaze boli fuč a to nie je náš problém. Jednoducho sme nemali dôveru v to, že aj tie nové 

peniaze, ktoré by sa brali z úveru, žeby nedopadli tak ako majú. 

Mgr. Čurilla – ale teraz ten polrok nám zobral čas.  

Ing. arch. Čurilla - peniaze na spoluúčasť brali sme na to úver. 

Mgr. Čurilla - ale to nebolo riešenie zablokovať, zastali procesy. 

Ing. Kočišová - nemôžeme za to, že oni za tie peniaze robili cestu, že z toho postavili sieň slávy a ešte neviem 

kde všade išli tie peniaze. 

Ing. Jánošík - bolo povedané, že projekt je dobrý, pôjdeme s ním do ďalšej výzvy, ale na začiatku bolo 

povedané, že neboli dobre špecifikované stroje atď. Nemám v tom teraz jasno. 

Mgr. Čurilla - on je sám o sebe dobrý, len musíme to nastaviť na nové parametre. Tá technika, ktorá tam 

bola, bola dobrá, lenže to VO bolo nastavené úplne zle. 

Primátor mesta - boli zlé nesplniteľné špecifikácie. Ten zámer bol dobrý. 

Mgr. Čurilla - keď obstarávaš traktor s príslušenstvom, prečo máš jednu časť techniky nákladné auto. 
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Primátor mesta - už dve zastupiteľstvá počúvame o paneloch, zaujímate sa o to, ale v predošlom období veci 

za desiatky, stovky tisíc, stále opakuješ - nevedeli sme, obišli nás, nepovedali nám, nejde mi to do hlavy, 

ako je to možné. 

Mgr. Čurilla - ešte by som dodal, že pri žiadaní peňazí z banky, tam sa nedá pohnúť keď schválite tú hodnotu 

banka nám ani viac nedá. 

Ing. arch. Čurilla - skrátka bola to chyba nováčika keď sme začínali. 

Ing. Kočišová - vtedy tak úvery neboli, žeby boli viazané. To bola dohoda, že to pôjde na financovanie 

spoluúčasti projektov. 

Primátor mesta - zastupiteľstvo schválilo úver, ktorý nebol účelovo viazaný. 

Ing. Kočišová  - ty si tu nebol, nebol si poslanec, nemôžeš to hodnotiť. Mal sa urobiť pol chodníka, urobil 

sa celý, mali sa robiť WC urobila sa celá traktorka. 

Ing. Jánošík – ten chodník – ja som bol na príčine, lebo ja som ten chodník chcel aj som vravel – máme 

naplánovaný pol chodníka a o mesiac ďalší, veď urobme celý keď sú tu zdroje a tie peniaze sa presunú inde. 

Potom sa začalo hádať, že sme to prešpekulovali, nešlo vôbec o dôveru, nedôveru. Tie peniaze sa minuli na 

chodník, a z tej druhej kôpky čo mala byť polka chodníka sa mohli robiť ďalšie. 

Ing. arch. Čurilla - dohoda bola tá, že nebudeme míňať naše peniaze, budeme míňať cudzie peniaze. 

Ing. Kočišová - teraz sa bavíme o zrušení projektu zberný dvor. Povedali ste, že boli zle vyšpecifikované tie 

technické veci, tak aj tak by to asi nedopadlo lepšie. Mali sme to na zastupiteľstve v septembri a chcem sa 

opýtať či je to potrebné vôbec takto uznesenie. 

Primátor mesta - nakoľko ste schvaľovali zámer, resp. je to také diskutabilné snažíme sa niekedy až nad 

rámec Vám dávať vedieť veci, resp. s Vami odkomunikovať veci, aby ste vedeli a schválili to. 

Ing. Kočišová - je to asi nad rámec, pretože v zápisnici je uvedený výrok primátora, že nie je to nutné. 

Nemusíme to teda schvaľovať. 

Primátor mesta - veci, ktoré nie sú nutné a podstatné a nemuseli by byť s Vami odkomunikované, tak to 

riešime už druhé zastupiteľstvo. Vec, ktorá si myslím, že je dosť podstatná a mali by ste o tom vedieť, že to 

rušíme a mať nejaký súhlas, tak toto je problém. Čiže je problém, že sme spravili krok naviac. 

Ing. Jánošík – to sme chceli rušiť Rudoľku, aj to ja som bol za to, aby to bolo naraz. Ty si povedal, že to nie 

je nutné, že to počká, že máme ešte čas 1-2 mesiace, čiže takto to bolo myslené vtedy. Ja som chcel, aby sme 

vtedy obidve naraz odsúhlasili, nebolo to vtedy nutné, teraz sa blíži koniec roka asi to je nutné, ja to aspoň 

takto chápem. 

Primátor mesta – vtedy na návrh poslankyne p. Ing. Kočišovej, ona povedala ešte s tým počkajme, preto sme 

vtedy schválili len to jedno. Neviem teraz o čom sa bavíme. 

Ing. Kočišová – že či to musíme schvaľovať, že odstupujeme od toho, či je to potrebné? 

Primátor mesta – schválili ste program, nič ste nepripomienkovali. 

Ing. Jánošík - máme uznesenie, že ideme do zberného dvora, netreba to zrušiť? 

Ing. Kočišová – neviem. 

Primátor mesta - čiže je problém, že sme Vám predložili návrh, aby ste schválili to, že od tohto projektu 

odstupujeme. 

p. Šiška – ok v tejto veci sa to nestihlo, budeme pokračovať v ďalších. 

Primátor mesta - my sa bavíme o konkrétnej výzve. 

p. Šiška - na tú konkrétnu výzvu je špecifikovaná? 

Mgr. Čurilla - podľa konkrétnej zmluvy. 

p. Šiška - ja sa pýtam na uznesenie tohto zámeru, lebo my pokiaľ nezrušíme zámer, mesto by malo konať a 

naďalej sa uchádzať o nenávratné finančné prostriedky. 

Mgr. Čurilla - áno toto je konkrétne zrušenie toho projektového zámeru, zrušenie zmluvy na základe, ktorého 

je tu konkrétny projekt. Ale keďže sa bude projekt prerábať tak bolo by dobré keby aj poslanci o tom vedeli 

potom keď bude prerobený projekt, potom to schváľte znovu. Rušíme konkrétny projekt na základe ktorého 

je platná zmluva, projektový zámer môže zostať, ale bolo by dobré keďže ste vraveli, že ste neboli 

oboznámení s projektovými zámermi, keď sa prerobí budete. 
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p. Šiška - moja otázka znie – bavíme sa, že pôjdeme do ďalších výziev čo nevidím ako veľkú katastrofu, ale 

máme tu spoluúčasť, ktorú sme chceli čerpať z úveru. Na finančnej komisii som sa dozvedel, že úver by sme 

mali vyčerpať do konca roka 2023, znamená to, že keď to nenačerpáme skončili sme. Za mňa skade na to 

zoberieme peniaze, máme? 

Mgr. Čurilla - nemusíme pripraviť rozpočet projektu na takú sumu, môžeme obstarať aj do menej techniky. 

p. Šiška – ja sa len pýtam, že či budeme mať možnosť vôbec nejaký projekt žiadať a či na tú spoluúčasť 

vôbec bude. 

Mgr. Čurilla - to je ťažká otázka. 

Primátor mesta - na to sa nedá odpovedať, buď budeme, alebo nie. 

p. Šiška - len ma zaujíma to, že čo s tými peniazmi z úveru, lebo tie sme schválili, tie sme účelovo viazali, 

50.000 eur nenačerpeme z úveru. 

Mgr. Hanigovská - vstúpila som do rokovania s bankou s tým, že keď to neminieme, založíme samostatný 

účet, kde nám ten úver poskytnú, že budeme ho čerpať až v budúcom období. 

p. Šiška - bude takisto účelovo viazaný tých 600.000 eur 

Mgr. Hanigovská - bude viazaní na to čo ste schválili uznesením. 

p. Biroščák - takže úver nepadne. 

Mgr. Čurilla - prenesieme na to na čo je schválené a to sa bude môcť použiť. 

Ing. arch. Čurilla - chcem sa opýtať jednu vec, aby to bolo jasné, keď sa refundujú peniaze a prídu peniaze 

späť, čo stými peniazmi? Lebo oni by sa mali vrátiť späť na to isté miesto udeje sa to?  

Mgr. Čurilla - pokiaľ nepríde nejaká korekcia, alebo nebudú neoprávnené výdavky tak áno. 

Mgr. Hanigovská - máme schválený kontokorent ešte tiež 540.000 eur, ktorý sme vzali v roku 2022 tam nie 

je splatený, plánujem potom že tie finančné prostriedky tam dám a splatím kontokorent. 

Ing. arch. Čurilla - takže v princípe, keď tie peniaze odídu sú účelovo viazané, banka to odsúhlasí a keď sa 

vrátia späť už nie sú účelovo viazané? 

Mgr. Hanigovská - nie, ale ja ich nenechám na bežnom účte, budem nimi splácať úver. 

Ing. arch. Čurilla - majú svoj kód tie peniaze? 

Mgr. Hanigovská - áno 52 - úverové. 

Primátor mesta - je to na Vás pri schvaľovaní programu nemal nikto výhrady, ak nemá nikto nič k tomuto 

bodu prejdeme k uzneseniu. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 11 Mimoriadne ukončenie projektu 

Zberný dvor pre mesto Spišské Vlachy: 

 

Hlasovanie: 

Za: Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Mgr. Darina Dzurilová,                                     

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomní 

Za: 1 Proti: 0 Zdržal sa: 6 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že návrh uznesenia nebol schválený.  

 

Primátor mesta – aký postup navrhujete ak ste neodsúhlasili ukončenie? 

p. Šiška – na ďalšom zastupiteľstve. 
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Ing. Kočišová - nie je to nutné, je to taký krok naviac. 

p. Šiška – požiadame o vyjadrenie kontrolórku či je vôbec nutný tento krok. 

 

 

K bodu č. 12 Zrušenie členstva mesta Spišské Vlachy v združení obcí BIOMASA SPIŠ 

 

Mgr. Hanigovská - Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch na svojom rokovaní 14. júna 2007 

schválilo uznesenie č. 6/3, vstup mesta Spišské Vlachy do združení obcí BIOMASA SPIŠ, a to za účelom 

využívania biomasy ako vykurovacieho zdroja v meste. Cieľ, pre ktorý bolo predmetné združenia založené 

nebolo možné dosiahnuť vzhľadom na skutočnosť, že v súčasnosti združenie neplní žiadne úlohy resp. 

nevyvíja žiadne aktivity, nemá opodstatnenie jeho ďalšia existencia. Vzhľadom na uvedené považujeme za 

vhodné zrušiť členstvo mesta v združení, a následne spolu s ostatnými členmi, ktorí plánujú taktiež pristúpiť 

k zrušeniu členstva, uzavrieť dohodu o zrušení združenia obcí BIOMASA SPIŠ a uskutočniť ďalšie formálne 

kroky vedúce k výmazu združenia z registra združení obcí. Zakladateľmi tohto združenia bolo Mesto Spišské 

Vlachy, obec Bystrany, obec Žakovce, obec Spišský Hrušov, obec Spišské Tomášovce a Dúbrava. Uvedené 

združenie nevyvíja žiadnu činnosť, nemá žiadne finančné prostriedky, finančné prostriedky na účte v roku 

2009 boli posledné a boli vyplatené nejaké faktúry. Nie je tam žiaden vedúci, nikto sa tomu nevenuje, nikto 

nehľadá žiadne projekty a každý rok musím spraviť účtovnú závierku, takže kvôli tomu. Ja som požiadala 

každú obec, aby mi doručili uznesenie o zrušení. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 12 Zrušenie členstva mesta Spišské 

Vlachy v združení obcí BIOMASA SPIŠ: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. 

v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,                                   

Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 191/IX/2023 bolo schválené.  

 

Bola vyhlásená 10 minútová prestávka. 

 

K bodu č. 13 Činnosť komisií - výstupy 

 

Ing. arch. Čurilla – predseda výstavby a životného prostredia – komisia zasadala dňa 15.11.2023: 

- Ing. Mnichová informovala o novele zákona o majetku obcí, ktorá je účinná od 1. novembra 2023, a ktorou 

došlo k podstatným zmenám pri nakladaní s majetkom, najmä ide o prevody (predaje). Nie je možné 

realizovať žiadne predaje až do doby kým nebudú schválené nové zásady nakladania s majetkom mesta 

Spišské Vlachy. Aktuálne už nie je možné realizovať predaj nehnuteľného majetku starým spôsobom, 

dokonca konania, ktoré začali ešte za účinnosti starého znenia zákona sa musia dokončiť už podľa nových 

pravidiel. 

- PaedDr. Kahanová požiadala o prehodnotenie kúpnej ceny pozemku pod chatou z dôvodu nezrovnalostí 

pri zápise v katastri.  
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- p. Krigovský požiadal o odkúpenie časti pozemku pri chata o výmere cca 60 m² pod altánkom a oporným 

múrom. Komisia uvedené návrhy prerokuje až po schválení nových zásad nakladania s majetkom mesta v 

zmysle novely zákona o majetku obcí.  

- Žiadosť o prenájom budovy – Spišský lukostrelecký klub Spišské Vlachy požiadal o prenájom časti budovy 

(bývalá STS). Komisia žiadosť prerokuje až po schválení nových zásad nakladania s majetkom mesta v 

zmysle novely zákona o majetku obcí.  

- Žiadosti o výruby stromov v meste - Ing. Mnichová informovala o žiadostiach obyvateľov mesta o výruby 

stromov na mestských pozemkoch. Jedná sa : vŕby na brehu Braniska, ul. Vajanského, lipa na ul. Železničnej, 

jedľa na ul. 9. mája, smreky na ul. Sládkovičovej a SNP a borovica na ul. Okolie (Zahura). Na tieto mesto 

požiada o povolenie Okresný úrad Spišská Nová Ves. 

- Žiadosť o opravu chodníka – obyvatelia byt. domu 9. mája 28 - Ing. Patrik Čurilla, ako zástupca vlastníkov 

bytového domu 9. mája 28, predložil žiadosť na opravu prístupového chodníka k bytovke. Komisia berie na 

vedomie požiadavku, nakoľko v súčasnej dobe mesto nemá vyčlenené finančné prostriedky na opravu ciest 

a chodníkov, požiadavku navrhuje zaradiť do rozpočtu - do zoznamu opráv, plánovaných v meste.  

- Žiadosť o povolenie úprav pozemku – Kromsport s.r.o. Krompachy, žiada o súhlas so stavebnými úpravami 

– výstavba žumpy na parcele 7733/1 pri lyžiarskom vleku. Komisia súhlasí so stavebnými úpravami – 

výstavba žumpy na parcele 7733/1 pri lyžiarskom vleku.  

- Žiadosť o odkúpenie pozemku – EFPE s.r.o. požiadala o odkúpenie pozemku za účelom krytého 

parkovacieho miesta – prístrešku pre autá - časť parcely č. 2108 a 2130 na ulici Kostolná. Komisia žiadosť 

prerokuje až po schválení nových zásad nakladania s majetkom mesta v zmysle novely zákona o majetku 

obcí.  

- Žiadosť o povolenie dopravného značenia – TAXIK JANIK p. Helcmanovský požiadal o povolenie 

dopravného značenia na označenie vyhradeného miesta na parkovanie. Komisia žiadosť prerokuje až po 

schválení nových zásad nakladania s majetkom mesta v zmysle novely zákona o majetku obcí.  

- Žiadosť o parkovacie miesto – MVDr. Palenčár Vladislav požiadal o vyčlenenie parkovacieho mesta vedľa 

veterinárnej stanice na ulici Jilemnického. Komisia nesúhlasí z dôvodu, že mesto nemá parkovacie miesta, 

priestor kde parkujú automobily nie je oficiálnym parkoviskom, nie je možné vyčleniť, ani prenajať 

parkovacie miesto. Pred ambulanciou je značka zákaz státia, je možné zastaviť autom na nevyhnutný čas.  

– Opätovná žiadosť o opravu miestnej komunikácie – p. Olejník predložil opätovnú žiadosť na opravu 

cestnej komunikácie – ul. Vajanského. Komisia berie na vedomie požiadavku, nakoľko v súčasnej dobe 

mesto nemá vyčlenené finančné prostriedky na opravu ciest a chodníkov, požiadavku navrhuje zaradiť do 

rozpočtu - do zoznamu opráv, plánovaných v meste.  

– Žiadosť o stanovisko obce k odpredaju pozemku – p. Ing. Klein predložil žiadosť o stanovisko obce k 

odpredaju pozemku časť parcely č. 7730/2, ul. Okolie (Zahura), ktorý spravuje Slovenský pozemkový fond. 

Komisia žiada predložiť zámer – projekt pre územné konanie, ku ktorému sa následne vyjadrí.  

- Riešenie žiadosti obyvateľov mesta • Žiadosť o predaj pozemku – p. Olejníková podala žiadosť o odkúpenie 

pozemku – časť parcely E KN 2355 o výmere 250 m². Komisia žiadosť prerokuje až po schválení nových 

zásad nakladania s majetkom mesta v zmysle novely zákona o majetku obcí. • Žiadosť o predaj pozemku – 

Mgr. Tomčík podal žiadosť o odkúpenie pozemku pri pozemku v jeho vlastníctve – časť parcely č. 1865/13 

1865/7 o výmere cca 25 m². Komisia žiadosť prerokuje až po schválení nových zásad nakladania s majetkom 

mesta v zmysle novely zákona o majetku obcí. • Žiadosť o kompenzáciu – p. Plačko a p. Helcmanovský 

požiadali o kompenzáciu nákladov, ktoré im vznikli pri spevnení medze proti zosuvu pôdy pri rekonštrukcii 

miestnej komunikácie. Po obhliadke skutkového stavu komisia konštatuje, že zrealizovaná stavebná úprava 

svahu, na ktorú nebol udelený súhlas vlastníka, nie je v súlade s platnou legislatívou pre výškové a smerové 

usporiadanie miestnej komunikácie, ohrozuje aj bezpečnosť cestnej premávky, nie je prípustná. Komisia 

nesúhlasí s kompenzáciou nákladov pre uvedené dôvody. • Sťažnosť na osadenie obrubníkov – p. Nováková 

podala sťažnosť na neoprávnené osadenie betónových obrubníkov pri miestnej komunikácii ul. Záhradná. 

Po obhliadke skutkového stavu komisia navrhuje vyzvať na odstránenie obrubníkov z mestského pozemku, 

prípadne úpravu v súlade s platnou legislatívou pre výškové a smerové usporiadanie miestnej komunikácie 

po odsúhlasení s vlastníkom pozemku – Mestom Spišské Vlachy. 

• Sťažnosť na parkovanie - p. Vasilčák podal sťažnosť na neoprávnené parkovanie vozidla na ul. Vajanského, 

čím má znemožnený prístup k jeho domu. Mesto nemá kompetencie na riešenie tohto problému. Ulica 

Vajanského je cestou II. triedy v správe ciest Košického samosprávneho kraja. • Žiadosť o predaj pozemku 

– p. Forgáč podal žiadosť o odkúpenie pozemku pred svojim rodinným domom na Hviezdoslavovej ulici o 

výmere cca 16 m². Komisia žiadosť prerokuje až po schválení nových zásad nakladania s majetkom mesta v 

zmysle novely zákona o majetku obcí. 
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– Žiadosť o vydanie povolenia na užívanie verejného priestranstva- EFPE s.r.o. požiadala o vydanie 

povolenia na užívanie verejného priestranstva - umiestnenie terasy na ulici Kostolná. Komisia žiadosť 

prerokuje až po schválení nových zásad nakladania s majetkom mesta v zmysle novely zákona o majetku 

obcí. 

– Žiadosť o poskytnutie betónových platní – Ing. Klein predložil žiadosť o poskytnutie betónových platní 

pre vybudovanie spevnenej prístupovej cesty k rekreačným chatám. Komisia nesúhlasí s použitím 

betónových platní na úpravu prístupovej komunikácie, vzhľadom k tomu, že je to rekreačná oblasť. 

Ing. Grega – otázka k tomu uzneseniu, zmenil sa zákon a naše uznesenie nie je v súlade s tým zákonom? 

Ing. arch. Čurilla - novela zákona o majetku obcí, ktorá je účinná od 1. novembra 2023, a ktorou došlo k 

podstatným zmenám pri nakladaní s majetkom, najmä ide o prevody (predaje). Nie je možné realizovať 

žiadne predaje až do doby kým nebudú schválené nové zásady nakladania s majetkom mesta Spišské Vlachy. 

Aktuálne už nie je možné realizovať predaj nehnuteľného majetku starým spôsobom, dokonca konania, ktoré 

začali ešte za účinnosti starého znenia zákona sa musia dokončiť už podľa nových pravidiel. 

Ing. Grega - pracuje sa na novom uznesení? 

Ing. arch. Čurilla - pani kontrolórka dostala za úlohu spracovať podklad pre mestské zastupiteľstvo, ktorý 

mi zas prerokujeme.  

 

 

K bodu č. 14 Rôzne  

 

 

Mgr. Dzurilová – ako stojíme s prípravou na úpravu pavilónu D na ZUŠ - sociálne zariadenie. 

Primátor mesta – počas zimy sme to chceli prerobiť. 

Mgr. Dzurilová – odstaví sa potom aj kúrenie? 

Primátor mesta - nemyslím si, neviem ti teraz tie technické detaily povedať. 

Mgr. Čurilla – každopádne je tam samostatná regulácia teraz v pavilóne B. 

Mgr. Dzurilová - tam sa vyučuje, to bude  v priebehu prevádzky? 

Primátor mesta - časť bude aj v priebehu prevádzky. Budeme hľadať také riešenie, aby čo najmenej 

obmedzilo prevádzku. 

p. Šiška - mám otázku, keďže do konca októbra sa dajú podávať žiadosti o dotáciu pre športové kluby 

a kultúrne občianske združenia a organizácie, ktoré pôsobia na území mesta. Zaujíma ma, že koľko klubov, 

alebo organizácii požiadalo, či máme nejaký súpis toho, žeby sme to dali na najbližšiu finančnú komisiu. 

Primátor mesta – treba sa pýtať p. Dzurilu, viem že nejaké prišli. 

Ing. arch. Čurilla – chcem sa ešte opýtať na margo toho, že to budeme robiť svojpomocne, čo vnímam 

pozitívne, ale potom kontrola, kto to bude mať na starosti kontrolu týchto zrealizovaných vecí? Nákup 

materiálu nakoľko to bude transparentné. Jednoducho transparentnosť toho procesu.  

Mgr. Čurilla - materiál nakúpený sa zverejňuje vo faktúrach. 

Mgr. Dzurilová - či máme na to schopných ľudí? 

Primátor mesta - áno. Teraz keď napr. robíme zimnú údržbu ide sa kúpiť materiál, robí sa zimná údržba. 

p. Šiška - podľa mňa tá otázka je smerovaná k tomu či tá stavba má stavbyvedúceho, ktorý je zodpovedný 

za rozpočtovanie, delegovanie, kontrolu, všetko. 

Primátor mesta – ak to bude potrebovať mať, bude to. Ak to nebude potrebovať, keďže ide o minimálnu 

opravu, tak potom nie. 

p. Šiška – keď to budeme robiť svojpomocne za mňa to potrebuje mať niekoho kto sa vyzná v kúrenárstve, 

v lepení kachličiek, v elektrine, že či máme na toto kapacity, aby sme toto dokázali urobiť sami. 

Primátor mesta - čo vieme spraviť sami, budeme robiť sami. Čo budeme musieť na objednávku, objednať 

elektrikára – čo bude asi jediná práca externe. 

Ing. arch. Čurilla – s kolumbáriom je čo? 

Ing. Kočišová – malo sa VZN robiť. 

Ing. arch. Čurilla  - pripravuje sa nejaký návrh ako to už bude konečne fungovať? 

Primátor mesta - neviem ti povedať v tejto chvíli, bola už dohoda ohľadom písma?  

Ing. arch. Čurilla - to už by malo byť jasné. To bolo už za bývalého vedenia. 

Primátor mesta - pamätám si komisiu, že sa riešilo písmo. 

Ing. arch. Čurilla - písmo sa vyriešilo, už sme uzavreli túto vec, tak sa môžeme uzniesť na niečom najbližšie. 

Primátor mesta - môžeš materiál predložiť aj ty. 

p. Biroščák - už niekto žiadal, že tam chce urnu uložiť? 

Primátor mesta - zatiaľ nie. 
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Ing. Kočišová - veď ešte nebola ani cena určená. 

p. Šiška - to bude v decembrovom zastupiteľstve. 

Primátor mesta - to kolumbárium podlieha kolaudácii alebo nie? 

Ing. arch. Čurilla - to je drobná stavba, tým že sa zrealizovala je funkčná. 

p. Biroščák - musí byť doklad o prevzatí, tá firma, ktorá to postavila by mala dodať doklad o prevzatí stavby. 

Ing. arch. Čurilla - treba s p. Mnichovou, že v akom je to štádiu, čo ešte treba. 

Ing. Kočišová – vrátim sa k predaju Domu dôchodcov, dátum uzavretia zmluvy s p. Puhalom bol 3.8.2023, 

keď som sa pýtala, že kde sú peniaze 110.000 eur, bolo povedané, že išli na elektriku. 

Za mesiac august zaplatilo mesto za elektriku 6.243 eur, za september 6.335 eur, za október 5.524 eur, spolu 

18.100 eur. Tak prečo mi bolo povedané, že sa zaplatila elektrika, keď to nie je pravda. 

Primátor mesta - opýtam sa to boli za aké mesiace, a odberné miesto? 

Ing. Kočišová - august, september, október, za všetky, čo sú faktúry na stránke mesta. 

Primátor mesta – len mestský úrad nás stoji cca 15-20.000 eur. 

Ing. Kočišová - všetky faktúry musia byť zverejnené, ja beriem informácie z tých faktúr. 

Primátor mesta – p. Hanigovská to o chvíľu vysvetlí. 

Ing. Kočišová - chcem sa opýtať k mestskej chate ak má niekto záujem si ju prenajať čo musí urobiť, aký 

spôsob má zvoliť, či písomne podať žiadosť, alebo emailom, alebo osobne prísť. 

Primátor mesta – akokoľvek. 

Ing. Kočišová - je určená osoba ktorej to oznámime? 

Primátor mesta - msuspvαspisskevlachy.sk, žiadosť tak ako sa žiada o prenájom. 

Ing. arch. Čurilla – žiadna kontaktná osoba? 

Primátor mesta - nemáme tu osobu špeciálne na objednávanie chaty. 

Ing. Kočišová - takže nie je kontaktná osoba, dá sa to na sekretariát. Chcem sa opýtať už bola využitá nejakou 

školou, alebo organizáciou? 

Primátor mesta - neviem. 

Ing. Kočišová - takže nemáme žiadne záznamy. 

Primátor mesta - bola využívaná zamestnancami, záznamy neviem či boli, ale sú a budú odteraz. 

Ing. Kočišová - a kde by to malo byť evidované? 

Primátor mesta - to si eviduje mestský úrad a správca chaty o tom kto tam bol atď. 

Ing. Kočišová - a kto je teda tá kontaktná osoba, alebo správca chaty kto to vie a podá nám tieto informácie? 

Primátor mesta - tie informácie správca chaty podávať nebude, tie informácie cez sekretariát si vyžiadate. 

To je systém. 

Ing. Kočišová - ale kto mi to povie? Kto mi povie, že kto využil tú chatu? 

Primátor mesta - boli tam zamestnanci, ktorí ešte neboli tento rok. 

Ing. Kočišová - takže si vediete evidenciu kto tam chodí. 

Primátor mesta - áno. 

Ing. Kočišová - a  kto má tú evidenciu? 

Primátor mesta - neviem ti povedať teraz. 

Ing. Kočišová - je to náš majetok, je to majetok mesta, tak sa pýtame, že čo sa s tým robí. 

Primátor mesta - na začiatku bolo povedané, že chata sa nebude prenajímať súkromným osobám nakoľko 

dochádzalo k ničeniu chaty, nevykrylo to náklady. Bude sa prenajímať len združeniam, školám, 

zamestnancom atď. 

Ing. Kočišová - opäť sa pýtam či to už niekto využil a kto mi to povie. 

Primátor mesta – dám vedieť. 

Ing. Kočišová - či je tam niekto kto to má na starosti, či je záznam o tom. 

Primátor mesta - doteraz tam nebol, neviem či bol záznam vedený, teraz ak nie je tak bude, neviem sa 

vyjadriť nemám to pri sebe, musím si to preveriť. 

p. Biroščák - ide zimné obdobie, chata môže chátrať a vzniknúť nejaké náklady, treba zvážiť tie stratové 

veci, aj ďalšie objekty či pokryjeme z rozpočtu tieto veci. 

p. Šiška – chata má potenciál byť zisková aj v rukách mesta. 

Primátor mesta - očakávam návrh. 

p. Šiška - vypracujem. 

Ing. Kočišová – ohľadom Domu dôchodcov, zmluva bola uzavretá 3.8.2023 a bolo povedané, že 110.000 

eur išlo na elektrinu. Faktúry zverejnené na stránke mesta a z nich poplatky za elektrinu, vyšlo mi za 8, 9, 

10 mesiac suma 18.100 eur za všetky faktúry, ktoré sú zverejnené. Máme ešte nejaké faktúry za elektrinu, 

ktoré nezverejňujeme? 

Mgr. Hanigovská - všetky sú zverejnené. 
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Ing. Kočišová - takže sa chcem opýtať kde šlo 110.000 eur, keď len 18.100 eur sme dali za elektrinu. 

Mgr. Hanigovská – je to letné obdobie, tam je menej, sú nižšie náklady. Už budú vyššie náklady. 

Primátor mesta - ale bolo to 18.000 eur za všetky odberné miesta? 

Mgr. Hanigovská - môže byť. 

Primátor mesta - za tieto tri mesiace? 

Ing. Jánošík - či boli za predchádzajúce mesiace – jún, máj, apríl nejaké nedoplatky? 

Mgr. Hanigovská - nedoplatky nie sú žiadne a ani nikdy neboli, lebo ja platím elektriku každý mesiac. 

Ing. Kočišová - takže viete nám povedať, že kde sa minuli tie peniaze. 

Mgr. Hanigovská - Michal všetko rozpočítal do výdavkov v rozpočte, navyšoval výdavky tam kde boli nízke, 

v zmene rozpočtu. 

Ing. Kočišová - čiže nešli na elektriku. 

Mgr. Hanigovská - nielen na elektriku, zvýšili sa úrokové sadzby. Minulý mesiac som platila len 6.000 eur 

úrok za ten úver čo máme, na splátky úverov išlo, na vývoz komunálneho odpadu na bežné výdavky mesta. 

Neviem Vám povedať či bolo všetko minuté, lebo to je tok peňazí mesačný čo nám chodí a používajú sa na 

faktúry na bežný chod mesta. Dnes mám momentálne 105.000 eur na účte, čiže môžeme povedať, že tie 

peniaze ešte na účte sú.  

Ing. arch. Čurilla - čiže tie peniaze šli do toho balíka, ktorý sa prečerpáva.  

Mgr. Hanigovská - boli v rozpočte plánované 110.000 eur, a na to boli naplánované výdavky. 

Ing. arch. Čurilla - aby ste rozumeli, že prečo sa pýtame, lebo tie peniaze mohli byť niekde použité, žeby ich 

bolo vidieť. 

Ing. Kočišová – účelovo. 

Ing. arch. Čurilla - a niekde, že je ich vidieť, niečo pre občana. 

Mgr. Hanigovská - to ste schvaľovali v zmene rozpočtu. Mohli ste to viazať keď bola zmena rozpočtu. 

Primátor mesta - ale nemali by sme na účte 105.000 eur. 

Mgr. Hanigovská – na elektrinu bolo schválené v rozpočte 179.581 eur a skutočnosť ku dnešnému dňu je 

219.586 eur. 

Ing. Kočišová – my sa bavíme o posledných troch mesiacoch. 

Ing. arch. Čurilla – sa bavme o tom, že vďaka tomu predaju má mesto istú rezervu na to, že keby boli zlé 

časy, tak môžu z toho čerpať. 

Mgr. Hanigovská - keď ostanú tie peniaze na bežnom účte na budúci rok v záverečnom účte Vám vypočítam 

výsledok hospodárenia a tento výsledok koľko bude peňazí na konci roka pôjdu do rezervného fondu. 

A z rezervného fondu môžete schváliť iba na kapitálové výdavky na nič iné.  

Ing. Jánošík - treba povedať, že minulo sa 20.000 eur, 90.000 eur ešte je na bežnom účte a čerpe sa z toho. 

Ing. Grega – jediný problém nastal v tom ako to bolo komunikované vtedy. Zaplatila sa elektrina to bola 

jediná informácia, ktorú sme dostali. 

Ing. Kočišová – ešte k tej chate, keď tam  budú chodiť ľudia tak hovorili sme, že aspoň tie základné veci – 

energiu, vodu, možno to prádlo, toto si budú platiť. Máme to už vyčíslené? Či sa bude odpisovať elektromer, 

vodomer a podľa toho sa bude potom vyúčtovávať? 

Primátor mesta – od nového roka sa musí kolektívna zmluva podpísať kde sú podmienky pre zamestnancov 

nastavené tak ako sú nastavené zatiaľ pre rok 2023. 

Ing. Kočišová - kolektívna zmluva je do 31.8.2024, neštandardne. 

Primátor mesta - od kedy prešla chata pod mesto ak si dobre pamätám nebola tam asi ani jedna škola, neviem. 

Doteraz to bolo tak, že doteraz chodili všetci zadarmo, bude sa to meniť, budú sa platiť energie, čo sa týka 

poplatku zatiaľ nevieme, ale energie sa budú hradiť. 

Ing. arch. Čurilla - niekto to musí mať na starosti, aby to bolo transparentné, ako to bude fungovať. 

Primátor mesta - pracujem na tom, aby tam bol systém, neviem kedy to bude, aby bolo jasné kto tam bol, od 

kedy tam bol, koľko minul, koľko zaplatil. 

Ing. Kočišová – tá kolektívna zmluva bola uzatvorená 1.1.2023, bolo mi čudné, že je do 31.8.2024, ale 

vieme, že zástupca odborového zväzu bola Mgr. Marta Tomašková, bude sa to nejako meniť? Bude sa musieť 

urobiť nová zmluva, alebo bude nový zástupca, ako to vlastne bude? 

Primátor mesta - toto si preverím, lebo neviem či je v kompetencii poslancov riešiť kolektívne zmluvy 

zamestnancov. 

Mgr. Hanigovská – minulý týždeň sme mali členskú schôdzu, predsedníčkou Slovesu som bola zvolená ja 

členmi a táto kolektívna zmluva je platná. Bola podpísaná, účinná, zverejnená. Bude potom nová 1.9.2024. 

Ing. Kočišová - lebo tam je v článku 35 uvedené, že zamestnanci a ich rodiny majú bezplatný týždňový 

pobyt. Keď som sa pozrela, Vy máte nárok na rekreačné poukazy? Nedostávate? 

Mgr. Hanigovská - môže byť, keď je to tam uvedené. 
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Ing. arch. Čurilla – v krátkosti čo sme sa bavili, že dokončuje sa cyklistický chodník, bolo by dobré keby si 

ako štatutár vedel komunikovať s organizáciami, ktoré by mohli byť zapojené do údržby chodníka. Zistiť za 

akých podmienok by to bolo možné, aby si mesto vedelo zobrať na starosť iný čas. V skratke povedané 

spôsob údržby, niekto kto by pomohol s údržbou toho chodníka - nadchnúť pre to organizácie, školy, 

turistický oddiel. 

Primátor mesta – a to bezodplatne? 

Ing. arch. Čurilla - nejako motivovať tých čo by prišli. 

Primátor mesta – ešte to nie je odovzdané a nevieme akú údržbu to bude vyžadovať. Keď sa to dokončí, 

uvidíme čo to vyžaduje, nebránime sa osloviť školy. 

Ing. Jánošík – mesto nemá peniaze a zvážiť keď budú tie pravidlá pre nakladanie s majetkom mesta, 

porozmýšľať o navýšenie cien pozemkov Zahuru, - je záujem. Blíži sa koniec roka a poplatky za odpad či 

chcem s tým niečo robiť, alebo nie. 

p. Šiška – už na predchádzajúcej finančnej komisii som otvoril tému hrobových miest, na najbližšom 

zastupiteľstve bude predložený návrh VZN, takisto čo sa týka komunálnych daní, nie navýšenie platby za 

odpad, ten sme navyšovali v decembri minulého roka. Vyčíslenie Vám pošlem spracované, vychádza to tam 

priemerne na jednu domácnosť navýšenie zhruba na 10 eur ročne. Komisia bude pravdepodobne zasadať 

v tom týždni ako bude zastupiteľstvo, pošlem Vám pozvánky. 

 

 

K bodu č. 15 Interpelácie 

 

Ing. Kočišová – asi bude ústna odpoveď na interpeláciu. 

Primátor mesta – áno, overoval som si to. 

Ing. Kočišová - lebo ty si musíš skontrolovať tie zmluvy predtým, aby si im mohol dať dotáciu na rok 2023. 

Oni musia mať splnené všetky podmienky, t. z., že musia mať vyúčtovania v poriadku, aby mohli dostať 

peniaze na ďalší rok. Takže, či si skontroloval či  v roku 2022 bolo všetko v poriadku. 

Primátor mesta – ja som nekontroloval, to robili zodpovední zamestnanci, robil to p. Dzurila. 

Mgr. Hanigovská - ja som to zúčtovala s rozpočtom, všetky dotácie z roku 2022 boli zúčtované a odovzdané 

mestu.  

Ing. Kočišová - bolo to podané na podateľni? 

Mgr. Hanigovská – áno. 

Ing. Kočišová - v podstate to ešte skontroluje pani kontrolórka. 

 

 

 

 

K bodu č. 16 Záver 

 

Primátor mesta –  v závere sa poďakoval všetkým prítomným za účasť a 13. zasadnutie MsZ o 19:28 hod. 

ukončil. 

 

 

V Spišských Vlachoch, dňa 04. decembra 2023 

 

  

                                       …..................................................                                                                                                                                    

                                                     Vladimír Baloga    

                                             primátor mesta 
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Overovatelia zápisnice a prijatých uznesení:  

 

Ing. Viliam Grega      ....................................................  

Milan Biroščák       ....................................................  


